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Aika: 25.10.2022 klo 10.00–11.40 
Hybridi-kokous: Elinkeinoelämän keskusliitto, Eteläranta 10, Helsinki sekä Teams 
Läsnä:   
Ilkka Oksala, puheenjohtaja 
Mikael Ekblad, SaSu tieteellinen nvk  
Jussi Holmalahti, Valvira 
Anna Kallio, Tulli 
Heikki Luoto, EHYT ry     
Anna Petäjäniemi, Helsingin kaupunki (10–10.40) 
Pekka Puska, Suomen ASH ry 
Matti Rautalahti, Duodecim  
Otto Ruokolainen, THL 
Tuula Vasankari, Filha ry  
Sihteerit 
Mervi Hara, Suomen ASH   
Reetta Honkanen, STM 
Hanna Ollila, THL 

 
  
1. Kokouksen avaaminen, läsnäolijoiden toteaminen ja edellisen kokouksen muistio  
Puheenjohtaja avasi kokouksen, todettiin läsnäolijat ja hyväksyttiin edellisen kokouksen muistio. 
 
2. Muut savuttomat elinympäristöt kuin asuntoyhteisöt 
Vt. tiimipäällikkö Anna Petäjäniemi Helsingin kaupungilta kertoi Helsingin kaupungin kokemuksista 
savuttomuuden toteutumisesta muissa elinympäristöissä kuin asuntoyhteisöissä (mm. ravintoloiden 
terassit & kahviloiden terassit, bussipysäkit & taksitolpat).  

Keskusteltiin mahdollisuuksista edistää savuttomuutta muissa elinympäristöissä. 

Johtava asiantuntija Isabella Lencionin (Valvira) kuuleminen siirrettiin seuraavaan kokoukseen.  
  
3. Seuranta ja tutkimus 
Erityisasiantuntija Otto Ruokolainen (THL) esitteli THL:n näkemyksiä tupakkapolitiikkaan liittyvästä 
seurannasta ja arvioinnista. Hän totesi, että tarvitaan nykyistä parempi kuva tupakka- ja 
nikotiinituotteiden käytöstä, siihen vaikuttavista tekijöistä ja seurauksista sekä tupakkapoliittisten 
toimien ja ehkäisy- ja vieroitusinterventioiden vaikutuksista, jotta voidaan arvioida tupakkalain 
tavoitteen saavuttamisen edellytyksiä ja uusien toimien tarpeellisuutta.  

Keskusteltiin esitetyistä ehdotuksista. 

Päätös:  
Seurannassa ja arvioinnissa tarvitaan tutkittua tietoa. 
 
 



4. Työn resursointi 
Mervi Hara esitteli sihteeristön laatiman tiivistelmän käytössä olevista resursseista. Esitettyjen lisäksi 
Valviralla on käytössä 4,5 htv ja tänä vuonna on tulossa 2 htv lisää. 
 
5. Edellisen työryhmän ehdotukset ja kartoituksessa esille tulleet asiat 
Mervi Hara esitteli toimeenpanon tehostamiseen ja markkinointiin liittyen edellisen työryhmän 
tekemät ehdotukset, ja kevään kartoituksessa esille nousseet asiat.  
 
Keskusteltiin kartoituksessa esille tulleista ehdotuksista. 
 
6. Alustavat ehdotukset savuttomiin elinympäristöihin, seurataan ja tutkimukseen sekä työn 
resursointiin 
Keskusteltiin alustavista ehdotuksista. 
 
Päätös: 
Ehdotuksia on mahdollista muokata myöhemmissä kokouksissa. 
 
7.  Muut mahdolliset asiat  
Kehittämistyöryhmän ylimääräinen kokous pidetään 17.11 klo 8–10 hybridinä. Kokouspaikka on 
Elinkeinoelämän keskusliitto, Eteläranta 10. 
  
8. Seuraava kokous  
Seuraava kokous 14.11. klo 13–15. Kokous on hybridi, kokouspaikkana on Elinkeinoelämän 
keskusliitto, Eteläranta 10.   
 
Ilmoitatko, osallistutko paikan päällä vai etänä työryhmän sihteerille mervi.hara@suomenash.fi.   
 
9. Kokouksen päätös 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.40. 


